

## **Kutubee platform for levelled reading in Arabic, French, and English** **(Year 2 to 10)**

Dear Parents,

Greetings from **The Apple International Community School!**

We're excited to relaunch Kutubee, our free interactive reading platform, this year with new updates and improvements designed to enrich your child's reading journey. To ensure effective use, our teachers participated in a training workshop focused on the platform's latest features. With these enhancements, Kutubee will continue to support engaging, personalized, and interactive reading experiences for our students.

**Kutubee** is a digital educational platform that is specialized in children's audio and visual books that can be read in a fun and interactive way. The platform contains more than 1600 titles for children ages 5 to 14 in Arabic, English and French languages from several well-known Arabic and international publishing houses.

Books available on **Kutubee** are classified by:

- Levelled Reading
- Subject
- Age group

### **Features of Kutubee:**

Some of the student-related features are:

1. **Reading Placement test:** The student starts their reading journey with a placement test that will help them in identifying the reading for appropriate reading level.
2. **"Read to Me" Feature:** Enables students to listen to audio stories while highlighting the read word simultaneously and without internet connection by downloading them on any smart device.
3. **Recording voices using drawing:** Parents, teachers and students can enrich the content of the stories by recording their voices creatively inside and outside the classroom.
4. **Recording the students' voice and sharing with teachers:** Students can record the story with their voice and share it with their teachers.
5. **Highlight and Add to Vocabulary Feature:** Students can highlight any word in the story or add it as a vocabulary entry and classify it based on different parts of speech.
6. **Reading Assignments Feature:** The teacher can assign reading homework for each student, for a group of students or for the whole class depending on students and classes learning needs.
7. **Writing tool:** which allows students to rewrite any story on the platform in their own words and unleash their creativity.

### **Using Kutubee application:**

1. You can download the application on your smart phones, tablets, and computers using this link: <https://www.kutubee.com/download>. Also, you can check the Kutubee application online using this link: <https://read.kutubee.com>
2. To enjoy reading on Kutubee, you need to enter your username and password, which will be provided by the school.
3. For additional help you can visit [support.kutubee.com](https://support.kutubee.com).

**Note:** It is recommended to use the Kutubee App on devices with the following specifications:

1. For Android devices: operating system Android 15 and later, with at least 4 GB of RAM.
2. For iOS devices: operating system 15.1 and later.

We are looking forward to your support.

Kind Regards,

*Pretty Khosla*

Pretty Khosla  
Principal

---

إلى أولياء الأمور الأعزاء،  
تحياتنا من مدرسة ذا أبل انترناشونال كوميونيتي

يسعدنا أن نعلن عن إعادة إطلاق منصة كتب (Kutubee) المجانية للقراءة التفاعلية هذا العام، مع تحسينات جديدة تهدف إلى إثراء رحلة القراءة لدى أبنائكم. ولضمان الاستخدام الفعال للمنصة، شارك معلمونا في ورشة تدريبية ركزت على أحدث ميزاتها. من خلال هذه التطويرات، ستواصل منصة كتب دعم طلابنا بتجارب قراءة مشوقة، شخصية، وتفاعلية.

"تطبيق كتب" هو منصة للقراءة التفاعلية تساعد طلبة المرحلة الأساسية والمتوسطة على تنمية حب القراءة وتطوير الكفاءة اللغوية لديهم وذلك بتوفير أكثر من ١٦٠٠ قصة وكتاب في ثلاث لغات: العربية والإنكليزية والفرنسية، جرى انتقاءها بعناية على يد معلمين وخبراء أكاديميين. صنفت الكتب في تطبيق "كتب" بحسب:

- القراءة المتدرجة
- الموضوع
- الفئة العمرية

مميزات تطبيق كتب

من مميزات هذا التطبيق للطلاب:

1. خاصية الاختبار التقييمي: يبدأ الطالب رحلته القرائية باختبار تقييمي للفهم والاستيعاب يساعد في تحديد المستوى القرائي المناسب له.

2. **ميزة اقرأ لي:** توفر هذه الميزة للطالب فرصة الاستماع إلى القصص، مع متابعة تظليل الكلمات في أثناء القراءة دون الحاجة إلى الاتصال بالإنترنت في حال تحميل القصة على أي جهاز من الأجهزة الذكية أو أجهزة الحاسوب.
3. **ميزة تسجيل الأصوات باستخدام الرسم:** يستطيع الأهل والمعلمون والأطفال إثراء محتوى القصص بتسجيل أصواتهم بطريقة إبداعية داخل الغرفة الصافية وخارجها.
4. **ميزة تسجيل الصوت ومشاركتها مع المعلم:** يستطيع الطالب تسجيل القصة بصوته ومشاركتها مع المعلم.
5. **ميزة تظليل الكلمات وإضافتها كمفردات:** يستطيع الطالب تظليل أية كلمة داخل القصة أو إضافتها إلى قائمة المفردات وتصنيفها حسب أقسام الكلام.
6. **ميزة تعيين واجبات قراءة كتب:** يستطيع المعلم تحديد واجب للقراءة لكل طالب أو لمجموعة من الطلاب أو لكل الصنف بحسب الحاجة التعليمية للطالب والصنف.
7. **ميزة إعادة كتابة القصة (أداة كتابة)** تتيح للطلاب إعادة كتابة أي قصة على المنصة بكلماتهم الخاصة لإطلاق عنان الطلة وإبداعهم.

#### كيفية استخدام كتي:

1. يجري تحميل التطبيق على أجهزتكم الخلوية أو اللوحية (التابلت) أو أجهزة الحاسوب عبر الرابط التالي:  
<https://www.kutubee.com/download>  
كما يمكنكم قراءة القصص أونلاين عبر الرابط التالي: <https://read.kutubee.com>
2. ثم إدخال اسم المستخدم وكلمة المرور حيث سيتم تزويديكم بهما من قبل المدرسة.
3. للحصول على المساعدة يمكنكم زيارة [support.kutubee.com](https://support.kutubee.com) للحصول على المزيد من التفاصيل.

**ملاحظة:** يفضل استخدام تطبيق كتي على أجهزة بالمواصفات التالية:

1. أجهزة Android: نظام تشغيلي 15 Android فما أحدث، بـ 4 GB of RAM على الأقل.
2. أجهزة iOS: نظام تشغيلي iOS 15.1 فما أحدث.

We are looking forward to your support.

Kind Regards,

*Pretty Khosla*

Pretty Khosla  
Principal



KUTUBEE

## Kutubee Interactive Reading Platform

Arabic . English . French

Allow your children to enjoy a fun and interactive reading experience with hundreds of books and stories in three languages; a journey that ensures their progress while providing an enriching experience.



### Why Kutubee?

- Easy access to the desired content based on categories or through keywords.
- Develop students' comprehension skills through questions.
- Spark creativity as children can create stories using their own words.
- Motivate children with points, badges and personalized avatars.
- Empower teachers with tools to monitor students' progress, assign homework, and use educational resources.



## منصة كتبى للقراءة التفاعلية

عربى . إنكليزى . فرنسي

منصة قراءة متدرجة ممتعة وتفاعلية تحتوي على مئات الفيديوهات والكتب والقصص بثلاث لغات، مختارة بعناية من خبراء تربويين، تضمن تقدّم أطفالكم وتطورهم لغويّا.



### ميزات كتبى

- سهولة الوصول إلى المحتوى المطلوب بحسب التصنيف أو باستخدام الكلمات المفتاحية
- تطور مهارات الفهم والاستيعاب لدى الأطفال باستخدام أسلمة مدرسوسة في نهاية القصص
- تحفيز إبداع الأطفال وخيالهم عبر أدلة تمكنهم من إعادة كتابة القصص بلغتهم الخاصة
- تشجيع الأطفال على ممارسة القراءة باستخدام نظام النقاط والأوسمة، وعمل أفاتار خاص بهم يعكس اهتمامهم
- تمكين المعلم من متابعة أداء الطلبة بالاطلاع على تقارير مفصلة وإدراج الواجبات واستخدام مصادر تعليمية

